
Zápis ze zasedání č. 8
Akademického senátu Přírodovědecké fakulty Masarykovy univerzity 

ze dne 24. dubna 2006

Program

1. Schválení programu
2. Kontrola zápisu z minulého zasedání
3. Výroční zpráva o činnosti a hospodaření fakulty v roce. 2005 
4. Návrh rozpočtu MU na rok 2006
5. Návrh dlouhodobého záměru fakulty a jeho aktualizace
6. Změny v obsazení vědecké rady PřF
7. Výsledky voleb do senátu PřF a MU, změny v obsazení senátu
8. Informace děkana k dopisu prof. Žáka
9. Různé 
10. Termín dalšího zasedání

Usnesení 

1. Zápis ze zasedání 13. 3. 2006 byl přijat s tím, že bude opraveno číslování jednotlivých bodů 
programu.
2. Akademický senát schválil výroční zprávu o činnosti a hospodaření fakulty v roce 2005.
3. Akademický senát schválil rozpočty sekcí matematika, fyzika, chemie, biologie, vědy o Zemi a 
NCBR na rok 2006 uvedené v tabulce 1, celkem náklady 153 704 tis Kč.
4. Akademický senát schválil rozpočet centralizovaných  nákladů na rok 2006 ve výši 81 286 tis. 
Kč uvedený v tabulce 2.
5. Akademický senát schválil pro rok 2006  režii ve výši 20% z neinvestičních prostředků pro 
všechny projekty, jejichž podmínky to umožňují. Pokud podmínky procento režie omezují, bude 
požadováno nejvyšší možné procento režie ze základu, z něhož se režie vyměřuje. Pro 
doplňkovou činnost schválil AS režii ve výši 20% z celkových výnosů na všechny nově 
zahajované zakázky s výjimkou zakázek Ústavu fyziky Země, kde procento režie bude vzhledem 
ke specifickému postavení ÚFZ činit 12%.
5. Akademický senát schválil návrh dlouhodobého záměru fakulty na období 2006 – 2010 a jeho 
aktualizace pro 2006.
6. Akademický senát schválil návrh děkana na jmenování prof. RNDr. Petra Dubového, CSc. 
členem vědecké rady PřF MU.
7. Akademický senát bere na vědomí výsledky doplňujících voleb do senátu MU a senátu PřF.
8. Akademický senát bere a vědomí rezignaci Mgr. Radka Brychty na členství v senátu PřF ve 
studentské komoře. 
7. AS zvolil RNDr. Zdeňka Pospíšila, Dr. členem ekonomické komise AS.
8. Příští zasedání AS se uskuteční 29. 5. 2006.

Ad 1. 
Program byl schválen jednomyslně.



Ad 3.
Zpráva o činnosti a hospodaření fakulty byla senátem přijata jednomyslně.

Ad 4.
Návrh rozpočtu uvedla Ing. Michlíčková. Vzhledem ke změně rozpočtových pravidel došlo
k poklesu finančních prostředků na sekci fyzika. Rozdíl je v rozpočtu kompenzován z rezervy 
děkana.  Dr.  Bulant  prezentoval  pravidla  pro  výpočet  finančních  dotací  pro  fakulty  v  rámci 
rozpočtu MU a pro sekce v rámci rozpočtu PřF. V rozpočtu rozdělovaná dotace na vzdělávací 
činnost činí 148 057 tis. Kč, rozdělovaná dotace na tvůrčí výkon je  49 029 tis. Kč
   V diskuzi  doc.  Gelnar  informoval  o  napjatosti  rozpočtu  vzhledem  ke  stavbě  kampusu, 
nedostatek peněz na stěhování vysvětlil rozdílem mezi vyššími cenami firem a předpokládaným 
rozpočtem.
   Diskuzi na téma výše režií na PřF (21 %), kterou otevřel J. Preisler a rozvinuli další přítomní 
(Kuderle,  Schlagmamerský,  Mikulášek,  Lerch,  Bulant,  Michlíčková,  Čadek)  vedla  k  otevření 
otázky na téma úspor peněz v administrativě.
   Výsledek hlasování o rozpočtech sekcí byl : pro 21, proti 1, zdržel se 1.  Výsledek hlasování o 
centralizovaných nákladech byl : pro 22, proti 1, zdržel se 0. 
   Další  bod týkající se rozpočtu byl do usnesení navržen původně takto: „AS schvaluje výši režií 
pro rok 2006 ve výši 20% pro všechny projekty, jejichž podmínky to umožňují a pro doplňkovou 
činnost na všechny nově zahajované zakázky s výjimkou Ústavu fyziky Země, kde procento režie 
bude vzhledem ke specifickému postavení ÚFZ činit 12%.“  K tomuto bodu byly podány 
pozměňujicí návrhy.

Pozměňující návrh J. Preislera
AS schvaluje výši režií pro rok 2006 ve výši 20% ze všech neinvestičních a nerežijních nákladů 
pro všechny projekty, jejichž podmínky to umožňují a pro doplňkovou činnost na všechny nově 
zahajované  zakázky  s výjimkou  Ústavu  fyziky  Země,  kde  procento  režie  bude  vzhledem ke 
specifickému postavení ÚFZ činit 12%.
Výsledek hlasování: pro 3, proti 13, zdrželo se 7.

Po diskuzi byla navržena tato formulace:
AS schvaluje pro rok 2006 výši režie 20% z neinvestičních prostředků pro všechny projekty, 
jejichž  podmínky  to  umožňují.  Pokud  podmínky  procento  režie  omezují,  bude  požadováno 
nejvyšší možné procento režie ze základu, z něhož se režie vyměřuje. Pro doplňkovou činnost 
schvaluje  AS  režii  ve  výši  20%  z celkových  výnosů  na  všechny  nově  zahajované  zakázky 
s výjimkou zakázek Ústavu fyziky Země, kde procento režie bude vzhledem ke specifickému 
postavení ÚFZ činit 12%.
Výsledek hlasování: pro 19, proti 1, zdrželi se 3.

Ad 5.
Doc. Gelnar seznámil senát s posledními změnami provedenými v návrhu DZ a zodpověděl 
otázky související s propagací PřF MU na středních školách a s výukou v angličtině. Do 
budoucna je nutné řešit problematiku přilákání většího počtu zahraničních studentů.
    AS schválil návrh dlouhodobého záměru fakulty a jeho aktualizace pro rok 2006. Výsledek
hlasování byl: pro 20, proti 0, zdrželo se 0.

Ad 6.
Doc. Gelnar  informoval přítomné, že se prof. Sklenář vzdal členství ve vědecké radě.



Na jeho místo navrhl jmenovat prof. RNDr. Petra Dubového, CSc.  Výsledek hlasování: pro 20, 
proti 0, zdrželo se 0.

Ad 7.
Akademický senát vzal na vědomí výsledky doplňujících voleb do senátu MU a senátu PřF. 
Členem senátu MU byl zvolen RNDr. Miroslav Kolář, CSc., členem senátu PřF na sekci 
matematika byl zvolen RNDr. Zdeněk Pospíšil, Dr.
   Akademický senát vzal a vědomí rezignaci Mgr. Radka Brychty na členství v senátu PřF  ve 
studentské komoře. Na jeho místo nastoupil podle pořadí náhradníků Mgr. Zdeněk Moravec.
   RNDr. Zdeněk Pospíšil, Dr. byl navržen jako nový člen ekonomické komise.
Výsledek hlasování: pro 19, proti 0, zdržel se 1. 
 
Ad 8.
RNDr. J. Taraba informoval o stížnosti prof. Žáka na písemné vyjádření doc. Pinkase týkající se 
komise ustavené k profesorskému řízení Doc. Příhody na Palackého univerzitě v Olomouci.  Pan 
děkan považuje toto vyjádření Doc. Pinkase za nešťastné a tento svůj názor sdělil i Doc. 
Pinkasovi. Předseda M. Čadek informoval senát, že dostal na vědomí dopis  zaslaný prof. Hálou
rektorovi UP v Olomouci.

Ad 9.
Pan děkan informoval senát o dosavadním průběhu soudního řízení prof. Hála vs. MU.

Ad 10. 
Termín dalšího zasedání AS je 29. 5. 2006

Prezence

Z 29 senátorů   bylo  přítomno 23  senátorů  (13  z KAP a  10  z KS),  od  5.  bodu programu 20 
senátorů (12 z KAP a 8 z KS).

Komora akademických pracovníků: 
RNDr. Milan Baláž, Ph.D.; doc. RNDr. Martin Čadek, CSc.; Mgr. Martin Ivanov, Dr.; RNDr. 
Martin Kolář, PhD.; Mgr. Tomáš Kuchovský, Ph.D.; Mgr. Vít Kudrle, Ph.D.;doc. RNDr. Zdeněk 
Mikulášek, CSc.;  Mgr. Ondřej Mulíček, Ph.D.; RNDr. Zdeněk Pospíšil, Dr.; Mgr. Jan Preisler, 
Ph.D.; Dipl. Biol. Jiří Schlaghamerský, Ph.D.; Mgr. Monika Szostková, Ph.D.; RNDr. Jan Taraba, 
Ph.D.

Komora studentů:
Bc. Jan Čech, Mgr.  Marek Dosbaba,  Jan Fiala,  Mgr.  Eva Chovancová,  Libor Lakota,  Tomáš 
Lerch, Mgr. Přemysl Maršík, Bc. Lydie Navrátilová, Petr Ostřížek, Bc. Zdeněk Ručka 

Omluveni: 
(KAP) RNDr. Radovan Fiala, CSc., Mgr. Marek Nečas, Ph.D., RNDr. Martin Kolář, Ph.D. – 
dřívější odchod
(KS) Mgr. Zdeněk Moravec, Bc. Lydie Navrátilová – dřívější odchod,

Hosté:



Doc.  RNDr.  Milan Gelnar,  CSc.;   Ing.  Hana Michlíčková;  Ing.  Roman Hladík,  Mgr.  Michal 
Bulant, Ph.D.

Zasedání řídil:
Doc. RNDr. Martin Čadek, CSc.

Zapsal:
Martin Ivanov

Přílohy:
1. Rozpočet sekcí – tabulka 1
2. Centralizované náklady – tabulka 2
3. Dlouhodobý záměr fakulty na období 2006 - 2010 
4. Aktualizace dlouhodobého záměru fakulty na rok 2006


	Usnesení 

